
ZÁPIS z Valné hromady CZQHA 

konané dne 18. ledna 2024 od 18.00 hod. 

v restauraci U císaře v Mirošovicích u Prahy 

Program:  

1. Zahájení VH (volba předsedy, zapisovatele, ověřovatelů zápisu, osoby pro sčítání hlasů). 

2. Schválení programu VH. 

3. Schválení přehledů za rok 2023. 

4. Zhodnocení akcí za rok 2023. 

5. Informace k odstoupení jednoho člena prezídia (finanční manažerky). 

6. Volba nového člena prezídia (namísto jednoho odstupujícího). 

7. Nominace zástupců CZQHA na AQHA Convention 2024. 

8. Plán akcí na rok 2024. 

9. Různé, diskuze. 

10. Závěr. 

1. Zahájení Valné hromady CZQHA.  

Valnou hromadu (dále jen VH) zahájila v 18.15 hod. prezidentka asociace Ing. Martina Malinová, Ph.D., která přivítala jménem 

celého prezídia přítomné členy asociace.  

K jednání na VH se dostavilo 9 právoplatných členů CZQHA. Zasedání VH zahájila Martina Malinová konstatováním, že VH je 

dle čl. XI. odstavce 1 Stanov usnášeníschopná. Nutno podotknout, že na jednání VH avizovalo svou účast o několik členů více, 

avšak z důvodu náhlé změny počasí (ledovka) a komplikací v dopravě se tito telefonicky omluvili. 

Hlasováním přítomných členů byly ustaveny orgány VH takto: předsedající schůze Martina Malinová, zapisovatel Jitka Kynclová, 

sčitatel hlasů Kateřina Spáčilová, ověřovatel zápisu Lukáš David. 

2. Schválení programu. 

Předsedající následně vyzvala přítomné k hlasování o schválení programu VH, který byl přijat jednomyslně. 

3. Schválení přehledů za rok 2023. 

Formou shrnutí představila Martina Malinová zprávu o hospodaření asociace. Na účtu CZQHA byla k 31. 12. 2022 částka 

196.568,66,- Kč, k 31. 12. 2023 pak částka 269.189,51,- Kč. Asociace tedy hospodařila v roce 2023 s kladnou bilancí. Příjmy 

CZQHA jsou tvořeny každoroční finanční podporou ze strany mateřské AQHA, která v roce 2023 činila $7,200, a dále pak 

členskými poplatky a poplatky za uchovňování plemenných hřebců. M. Malinová podotkla, že CZQHA přivítala do svých řad 

v roce 2023 celkem 33 zbrusu nových členů. Pro nepřítomné na VH, jsou dokumenty připraveny k nahlédnutí v sídle asociace.  

Bod Schválení přehledů za rok 2023 schválilo 100 % přítomných. Nikdo se nezdržel hlasování. 

4. Zhodnocení akcí za rok 2023. 

Martina Malinová informovala zúčastněné o tom, že na jaře 2023 proběhl již 2. ročník Festivalu hřebců amerických plemen, který 

CZQHA zaštiťuje. Je to akce s jednoznačně nejvyšším počtem diváků. Loni se dostavilo odhadem přes 600 lidí. Význam této akce 

spočívá mimo jiné v tom, že se zde sejdou chovatelé z celé ČR, kteří si prohlédnou předváděné hřebce, často spolu s jejich 

potomky, ale také stráví společné chvíle.  

V termínu od 27. do 30. července 2023 se konala zbrusu nová akce s názvem PQA International APHA, AQHA, ApHC 

Championship, kde se prvně udělovaly také mistrovské tituly a kterou taktéž finančně podpořila CZQHA. Dle údajů, které 

poskytly organizátorky, byl o tuto show ze strany majitelů QH menší zájem. Celkem se jí zúčastnilo 16 koní plemene QH, kteří 

vytvořili 75 startů. Je to výrazně méně, než v roce 2022 na NGHS.  V následné diskuzi přítomných členů VH se pouze 

spekulovalo o tom, jaký má toto důvod. Jitka Kynclová upozornila na fakt, že v ČR převažují v disciplínách vypisovaných na 

takovýchto show koně plemene Paint horse, což koresponduje i s údaji od D. Košvancové, kdy paintů se zúčastnilo PQA 

šampionátu celkem 64 (Appaloos pouze 5 ks).  

Každopádně pro letošní rok se zatím žádná podobná spojená show pro americká plemena koní neplánuje, což je velká škoda, ale 

je to pochopitelné. Uspořádat takový podnik je velice náročné a ohlasy na loňskou show byly rozpačité, a to i přes to, že 

organizátoři dělali vše, co bylo v jejich silách pro kvalitní chod akce.  



M. Malinová dále informovala o tom, že CZQHA finančně podpořila také cuttingovou asociaci 4NCHA, a sice na organizaci 

Futurity 3 a 4letých koní. Podpora takovýchto akcí je velice důležitá, neboť se zde prezentují mladí koně, trénovaní v Čechách, 

tedy po většinou z českých chovatelských programů.  

VH vzala informace na vědomí. 

5. Informace k odstoupení jednoho člena prezídia (finanční manažerky). 

Lucie Ledecká informovala přítomné členy o tom, že na schůzi prezídia dne 1. 12. 2023 oznámila svou rezignaci na funkci 

finanční manažerky CZQHA. Písemnou rezignaci předala k rukám prezidentky asociace. Důvodem odstoupení je střet zájmů a 

nemožnost delšího setrvávání ve funkci. Přítomní členové VH vyjádřili L. Ledecké díky za její dlouholetou činnost pro CZQHA. 

L. Ledecká přislíbila nadále pomoc asociaci coby řádný člen, za což je asociace dle slov M. Malinové nesmírně vděčná, neboť L. 

Ledecká byla a je velkým přínosem pro CZQHA. 

VH vzala informace na vědomí. 

6. Volba nového člena prezídia. 

Martina Malinová informovala přítomné, že vzhledem k obdržené rezignaci Lucie Ledecké (viz. výše), je nezbytné zvolit nového 

člena prezídia. Plánovaná volba byla řádně uveřejněna na pozvánce na Valnou hromadu (v programu bod č. 6). Pozvánka byla 

řádně uveřejněna dle stanov spolku na webových stránkách min. 14 dní před termínem (2. 1. 2024) a navíc byla vyvěšena i na fb 

CZQHA. V souladu se stanovami spolku obdržela CZQHA v řádném termínu jednu nominaci. Žádná jiná nominace nedorazila 

ani po řádném termínu.  

M. Malinová seznámila přítomné s kandidátkou Mgr. Jitkou Kynclovou, která jako jediná zaslala svou nominaci. M. Malinová 

vyzdvihla přínos J. Kynclové pro CZQHA zejména v souvislosti s jejím dlouhodobým působením na evropské AQH scéně. J. 

Kynclová je AQHA approved rozhodčí, pravidelně se účastní větších či menších akcí po celé Evropě, obětuje svůj čas na četná 

školení sebe sama i coby lektorka jezdců a vyniká proaktivním přístupem v této oblasti.  

J. Kynclová se následně krátce představila přítomným členům. Informovala o tom, že by se ráda podílela na větší informovanosti 

členů CZQHA prostřednictvím sociálních sítí. Představila svou myšlenku, že by chtěla připravovat pravidelný News Letter tak, 

jak to činí AQHA. Ráda by pro členy CZQHA překládala zajímavosti ohledně pravidel, změn v nich apod. Chtěla by přinášet více 

informací z evropské scény a také by ráda zahájila spolupráci mezi jednotlivými asociacemi, zejména polskou a rakouskou 

pobočkou AQHA. 

Martina Malinová následně dala hlasovat o tom, že by volba mohla být veřejná a nemusela by probíhat tajně. Tento návrh byl 

přijat jednomyslně a následovala samotná volba nominované do prezídia CZQHA. 

Jitka Kynclová byla zvolena do prezídia s následujícím počtem hlasů: 

Pro: 7 hlasů 

Proti: 1 hlas 

Zdržel se: jeden hlas 

Jitka Kynclová byla zvolena do prezídia CZQHA valnou většinou hlasujících. 

7. Nominace zástupců CZQHA na AQHA Convention 2024. 

Martina Malinová informovala přítomné členy o nadcházejícím AQHA Convention, který se bude konat v termínu 15. – 18. 3. 

2024 v Las Vegas. Dle smlouvy mezi CZQHA a AQHA je česká afilace povinna vyslat na AQHA Convention svého zástupce 1x 

za dva roky. V minulém roce se z osobních důvodů nikdo z prezídia CZQHA nemohl osobně zúčastnit. Je tedy nezbytné, aby se 

letos do USA za CZQHA někdo na Convention vypravil. Martina Malinová nominovala nově zvolenou členku prezídia Jitku 

Kynclovou. Nikdo nepřednesl protinávrh a M. Malinová vyzvala k hlasování. 

Pro účast Jitky Kynclové na AQHA Convention 2024 bylo hlasováno následovně: 

Pro: 8 hlasů 

Proti: 1 hlas 

Zdržel se: 0 

Jitka Kynclová byla zvolena coby reprezentant pro účast na AQHA Convention 2024 v Las Vegas valnou většinou hlasujících. 

9. Plán akcí na rok 2024. 

Martina Malinová informovala přítomné o termínu pro Festival hřebců amerických plemen, který se bude konat 30. 3. 2024 opět 

na Galloway farmě v Roupově a opět pod záštitou CZQHA. Galloway farma je osvědčeným místem i s ohledem na opětovnou 

plánovanou účast dobytkářských hřebců, jejichž prezentace by byla na jiném místě nemožná (dobytek, povrch…). Předpokládaná 



účast je pro letošek 20-25 hřebců plus potomstvo. CZQHA podpoří akci stejnou částkou jako v loňském roce, tedy 15 tisíci 

korunami. 

M. Malinová dále informovala o tom, že aktuálně není ve fázi příprav žádná show, která by navazovala na tradici NGHS či 

loňského PQA šampionátu. Vyvstala otázka, kdo se chopí organizace AQHA Approved show. M. Malinová tlumočila informaci 

od Dráži Košvancové, která v loňském roce vypsala AQHA approved jednodenní show na Moravě, avšak pro nezájem ze strany 

jezdců byla tato zrušena. Vzhledem k tomu, že je v AQHA uhrazen poplatek na organizaci takovéto jednodenní approved show, 

pokusí se D. Košvancová o její organizaci v průběhu roku. Bližší informace budou uveřejněny na webu a fb asociace.  

Z přítomných také projevil o organizaci AQHA approved show Jaroslav Havlík.  Prezídium se na toto téma zamyslí na nejbližší 

schůzi a budou kontaktováni případní další potenciální organizátoři, kteří v minulosti projevili zájem příp. již takovou show 

organizovali.  

Jitka Kynclová přišla s myšlenkami na různé online či live semináře pro jezdce s rozhodčími z Evropy a slíbila dodat konkrétnější 

podobu takových seminářů na nejbližší schůzi prezídia. Také nastínila myšlenku spolupráce s dalšími evropskými QH asociacemi.  

Karel Spáčil otevřel téma možného propojení AQHA approved show s NCHA approved show. Spolu s Katkou Spáčilovou zmínili 

fakt, že toto propojení v minulosti fungovalo, a sice na Bohemian Rhapsody QH show, kterou organizovaly společně Lucie 

Ledecká a Martina Malinová. Obě přítomné však konstatovaly, že není jednoduché skloubit dobytkářské a ostatní třídy, mimo jiné 

s ohledem na rozdílnosti nároků na povrch, opracování a dobytek. Koně pro cutting se dlouho opracovávají, což znemožňuje na 

jedné aréně hladký průběh závodů. V minulosti se stalo, že working cow horse končil ve dvě hodiny ráno což je nemyslitelné i 

vzhledem k rozhodčím. Takto propojená show by buďto musela být vícedenní nebo by se musela konat v areálu se dvěma krytými 

halami. A to v takovém areálu, kde jsou zařízeni na úpravy povrchu dle nároků soutěžících a ještě tak, aby to dramaticky 

nezatížilo rozpočet show. M. Malinová nicméně zmínila, že pokud takový areál v budoucnosti bude k dispozici, je CZQHA 

připravena podpořit konání takovéto multiasociační show.  

VH jednomyslně souhlasí s plánovanými akcemi na rok 2023.  

10. Různé, diskuze 

Martina Malinová na závěr předeslala, že má v plánu odstoupit z funkce prezidentky asociace, protože si uvědomuje, že již nemá 

CZQHA co nabídnout. Její časové možnosti se značně zúžily z mnoha různých osobních důvodů a plně si uvědomuje, že asociace 

pod jejím vedením stagnuje. Je tedy na čase předat pomyslné otěže do rukou někomu, kdo bude více aktivní. V následné diskuzi 

se přítomní vyjádřili, že by se asociace měla více zviditelnit na sociálních sítích, měla by se propagovat i na akcích, které 

neorganizuje apod. Opět bylo otevřeno téma podpory mladých jezdců, kterou by se CZQHA měla zabývat. Na závěr M. Malinová 

sdělila, že do pozice prezidenta bude na ustavující schůzi navrhovat Jitku Kynclovou. 

Martina Malinová ukončila Valnou hromadu ve 20.15 hod. 

Zapsala dne 18. 01. 2024: 

Mgr. Jitka Kynclová 

Podepsaní zúčastnění členové prezídia CZQHA: 

Bc. Drahomíra Košvancová (na základě plné moci udělené M. Malinové) 

Ing. Bc. Lucie Ledecká 

Ing. Martina Malinová, Ph.D. 

Ověřovatel zápisu:  

Lukáš David 


